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 Protokół  nr  9/2015 z posiedzenia 
KOMISJI  ROLNICTWA  i  ROZWOJU  GOSPODARCZEGO 

w dniu 08 października 2015 r. 
 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Plan Gospodarki Niskoemisyjnej. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1. Otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w dniu                         

08 października br. dokonała Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kamyczek, która powitała           

Pana Zastępcę Wójta Pana Radosława Sobeckiego, Pan Damian Łysek z firmy DM Doradztwo 

oraz członków komisji - lista obecności stanowi załącznik nr 1  do protokołu.  

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała zgromadzonych, a zwłaszcza Pana Damiana Łysek- 

właściciela firmy DM Doradztwo, która wygrała przetarg na opracowanie Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej. Poprosiła go o wytłumaczenie zebranym co ten Plan oznacza dla naszej 

gminy.  

Pan Damian Łysek przystąpił do wyjaśnienia zebranym czym jest plan, jak się go robi                 

i do czego jest potrzebny. Przyznał, że Gmina Krzemieniewo postąpiła właściwie przystępując 

do wykonania planu oraz występując o dofinansowanie do wykonania. Plan ten będzie          

bowiem potrzebny przy składaniu wniosków o dofinansowanie poszczególnych inwestycji             

z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego (WRPO). Według założeń należy 

zmniejszyć w kraju poziom dwutlenku węgla w powietrzu. Plan Niskiej Emisji zakłada 

zmniejszenie emisji węgla za wszelką cenę. Plan Gospodarki Niskoemisyjnej jest inny, chodzi 

o to żeby gmina funkcjonowała i rozwijała się przy określonych warunkach. Gmina aby mieć 

znaczny wpływ, musiałaby powymieniać mieszkańcom piece.  

W celu opracowania PGN potrzebne są  informacje, ile budynków jest 

termomodernizowanych i ile jeszcze potrzeba środków. Potrzebna jest szczegółowa analiza 

majątku, poziomu emisji. Część dokumentacji dotyczącej gminy musi zostać rozpisana 

szczegółowo dla lat 2005 i 2013, które zostały przyjęte jako bazowe do porównań. 

Informacje na temat mieszkańców mogą być mniej szczegółowe. 

Zawarcie  konkretnej inwestycji w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej,  umożliwia uzyskanie 

dofinansowania np. gdy Gmina założy wykonanie termomodernizacji budynku Urzędu Gminy, 

można będzie się starać o środki np. na docieplenie stropodachu.  

Pan  D. Łysek wyjaśnił, że na poziom dwutlenku węgla składają się takie czynniki jak 

prąd, ogrzewanie, spalanie. Są to różne wskaźniki, jednak przez obliczenie poziomu 

estymowanego CO2 można porównać wszystkie źródła ciepła. W opracowaniu zakładamy 

jakie są plany gminy. Jeśli będzie możliwość obniżenia emisji o 20%, to będzie to bardzo 

dobry wynik. Jeśli nie osiągniemy tego poziomu to należy napisać dlaczego tak się stało.              

Nie jest na razie wymagane 20% przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. Lepiej wpisać więcej inwestycji niż za mało. Mieszkańcy są na wszystko chętni,     

tylko potrzebują dofinansowania. W przypadku inwestycji gminnych- muszą się one zmieścić 
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w budżecie- wieloletnim planie finansowym. Te które gmina chce realizować wypisuje, 

pozostałe pisze, że zrealizuje pod warunkiem uzyskania dofinansowania. Należy rozpocząć 

inwestycję- rozeznać się np. jaki będzie koszt inwestycji. Jeśli nie będzie na coś gminy stać                            

to wykazuje, że rozpoczęto ale nie ma dalszych środków.  

Zastępca Wójta spytał, czy jest możliwość zmiany inwestycji wpisanych w planie. 

Pan D. Łysek wyjaśnił, że jest taka możliwość. W przypadku inwestycji, która              

nie została uwzględniona w planie- gmina może sama wprowadzić zmiany lub firma, która 

wykonywała, jednak zmiany należy zatwierdzić uchwałą Rady Gminy. Najlepiej na etapie 

opracowania dobrze zastanowić się jakie inwestycje Gmina zamierza realizować. Do projektu 

planu wprowadzić zmiany, na których zależy Gminie, uchwalić plan i wówczas zwrócić się              

do NFOŚiGW o zwrot środków wykorzystanych na napisanie planu.  

Na dzień dzisiejszy nie musi być plan zgodny z wieloletnim planem inwestycyjnym. 

Firma DM Doradztwo przy  wykonaniu planu bierze pod uwagę to, co wymaga Narodowy 

Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Programy tego typu są na zachodzie 

opracowywane już od 20 lat. Jest nawet podręcznik, na którym wykonawcy muszą bazować.  

Radny M. Długi prosił o wyjaśnienie tematu kolektorów słonecznych. 

Pan D. Łysek w Planie gospodarki niskoemisyjnej odnawialne źródła energii                      

są wymienione. Na kolektory słoneczne jednak dofinansowania nie ma. Wskazał,                       

że duże zainteresowanie jest na fotowoltanikę. Należy złożyć wniosek do NFOŚiGW o kredyt,  

który w 30% spłaca NFOŚiGW, pozostałą część inwestor zwraca wraz z odsetkami. 

Fotowoltaika sprawdza się w przypadku kiedy potrzeba dużo wody. Można sprzedawać 

energię- 60 gr z 1kWh produkowanej energii. Trzeba założyć panele fotowoltaiczne i zgłosić 

wymianę licznika. Opłaca się, jeśli w ciągu dnia nie jest w znacznym stopniu pobierana 

energia.  

Dodał, że do planu wpisujemy wszystkich przedsiębiorców z terenu gminy, 

widniejących w bazie CEIDG,  dzięki czemu będą mogli oni w przyszłości otrzymać 

dofinansowanie. Wpisanie do planu będzie miało znaczenie przy rozpatrywaniu wniosków. 

Informacje o zarejestrowanych samochodach pozyskano ze Starostwa Powiatowego                 

w Lesznie. W swojej pracy spotkał się z sytuacjami, że rozbieżności w ilości samochodów              

na terenie gminy, ze względu na zarejestrowanie w gminach o niższych podatkach                      

od środków transportowych.  

Pan D. Łysek spytał Radnych, jak najlepiej zmotywować mieszkańców, by się 

wypowiadali czym palą w piecach.  

Zastępca Wójta wyraził opinię, żeby poprzez szkoły przekazać ankiety dzieciom, które 

dostarczą je rodzicom. Drugim ze źródeł może być gazetka gminna. 

Radna M. Kamyczek wyraziła opinię, że nie wszyscy mają dzieci w wieku szkolnym. 

Poprosiła, by dzieci rozniosły ankietę wraz z gazetką. 

Pan D. Łysek wskazał, że w ankiecie można spytać m.in. jaki jest aktualny sposób 

ogrzewania domu, czym jest palone, jakie inwestycje są planowane, czy można położyć 

nacisk na konkretne źródła energii. Z drugiej strony ankiety znajdzie się informacja czemu 

ma służyć ta ankieta, a także wzmianka o dofinansowaniu ze środków WFOŚiGW. Ponadto 

mieszkańcy zostaną poinformowani gdzie należy składać wypełnione ankiety.  Gazetka 

gminna wraz z ankietami ma się ukazać pod koniec października, przewidywany czas                   

na wypełnienie to dwa tygodnie i w połowie listopada powinna zostać przekazana                        

do opracowania przez firmę DM Doradztwo.  
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Przewodnicząca M. Kamyczek spytała na co ma wpłynąć ta ankieta. Co oznacza dla 

mieszkańców budynków jednorodzinnych lub budynków wielorodzinnych- typu spółdzielnie 

mieszkaniowe. 

Pan Damian Łysek wyjaśnił, że mieszkańcy chcą inwestować w konkretne źródła 

energii, a dzięki ankiecie on jako wykonawca ma obraz poparty opiniami, a nie to co się  

Gminie wydaje. W Planie powinno być zawarte wszystko, żeby mieszkańcom nie zamykać 

drogi. W planie nie można zawierać żadnych danych osobowych. Podmioty gospodarcze 

można wymienić, ponieważ są to osoby prawne. W przypadku dużych przedsiębiorców 

zostaną oni w szerszym stopniu opisani. Nawet po uchwaleniu, jeśli gmina ma uwagi                    

to można to zmienić, tylko radni muszą to przegłosować na sesji.  

Przewodnicząca M. Kamyczek wskazała, iż w Pawłowicach 30 budynków 

podłączonych jest z centralnej kotłowni w Robczysku, na terenie gminy Rydzyna.                 

W perspektywie 2-3 lat trzeba będzie zmienić system ogrzewania w budynkach 

wielorodzinnych, bowiem w pewnym momencie ona zakończy pracę. Czy w tym momencie 

nie trzeba by tego wpisać w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej. W Spółdzielni w Garzynie 

teraz już to rozwiązano, każdy ma indywidualne rozwiązania. Mieszkania  mają ogrzewania 

gazowe, inne z kolei piece- wszystko w jednym budynku, co wg pani Kamyczek nie jest 

dobrym rozwiązaniem. W Pawłowicach dla dwóch budynków wykonano kotłownie gazowe. 

Są to wspólnoty mieszkaniowe, których administratorem jest spółdzielnia. Już są opracowane 

trzy wersje rozwiązań. W tej chwili trudno podjąć jakąkolwiek decyzję.  

Według Pana D.Łysek najlepiej wpisać wszystkie trzy warianty, bo nie wiadomo                        

co będzie NFOŚIGW  wyżej notował. Zawsze będzie można ten temat podjąć. 

Radna M.Kamyczek spytała, co Pan Łysek sądzi o kolektorach dla budynków 

wielorodzinnych.  

Pan Damian Łysek wyjaśnił, że jest to opłacalne, jeśli mieszkańcy są oszczędni, 

bowiem są duże koszty podgrzania wody. Lepiej według niego inwestować w pola 

fotowoltaniczne, można korzystać z energii lub dalej sprzedawać. W przypadku wspólnoty 

jest się jednak traktowanym jako elektrownia. W Niemczech było to lepiej rozwiązane, 

bowiem firmy dzierżawiły dachy od rolników, a po latach panele dawano na własność                      

i gwarantowali stałe ceny prądu czego nie ma u nas w Polsce. 

Pan Łysek podziękował za uwagę, poprosił o pytania bezpośrednio lub na maila. Prosił, żeby 

radni zwrócili uwagę przede wszystkim na inwestycje. Projekt Planu będzie na początku 

listopada. Dane  ze wspólnot też mogą zostać zawarte.  

Przewodnicząca podziękowała za duży poziom informacji. Podsumowując wskazała, 

że należy składać jak najwięcej wniosków.  

Zastępca Wójta dodał, że należy pozyskiwać środki na konkretne inwestycje. 

 
Ze względu na wyczerpanie tematu, spotkanie komisji zostało zakończone. 
 
 
           Protokołowała:                                                           Przewodnicząca:  
 
 
         Joanna Adamczak                                                   Maria Kamyczek 


